
 

 

Referat fra skolebestyrelsesmøde 

Onsdag d. 22. februar 2023 kl. 17.00-19.30. 

Pauserummet første sal 

 

Mødedeltagere:  

Forældrerepræsentanter: Karen Ethelberg Ejerskov, Heidi Buch, Rasmus Due Foli 

 Michael Pfeiffer, Kenneth Per Jeanty Jensen, og Vinni Højgaard  

 

Suppleanter:  Martin Peter Ballisager Svensmark, 

 

Gæst: Marlene Løvbo (ML) 

 

Medarbejdere: John Francis Corrigan (JC), Mette S. Gertz (MS) 

Konstitueret Skoleleder: Thomas Flindt Haarh (TF), 

Elevrådsrepræsentanter:Anna Stjernholt Ejerskov  

 

Afbud: Marlene Paris Møllegaard Stærke, Maja Hundstrup Albeck og Kristopher Skøtt Larsen 

 

Mødeleder/ ordstyrer: Karen Ethelberg Ejerskov 

Referent: Marlene Løvbo (ML) 

 

Næste møde: 16 marts kl. 17-19.30 

 

 

 

   



 

 

   
Emne   

Formål med punktet   

   

Proces 

kl. 17.00-17.30 

   

   

Pkt. 1. 

Referat 

Tilrette og godkende og 

underskrive referatet 

Vi har tilrettet, godkendt og underskrevet referat fra den 

17.01.23, det tilrettede referat bliver lagt op på skolens 

hjemmeside: https://tvedskole.aula.dk. Fremadrettet har vi 

bestemt, at referaterne skal være mere end et beslutningsreferat, 

det skal kunne forståes, selv om man ikke har været til stede til 

mødet. Referatet vil fremover blive synligt på projektor under 

skrivningen, således alle kan se og tilføje til referatet under 

mødet. Referatet skal dog stadig godkendes på næstkommende 

SB-møde.  

https://tvedskole.aula.dk/


 

 

kl. 17.30-17.17.40 Pkt. 2. 

Nyt fra elevrådet 

Orientering og drøftelse   Elevrådet ønsker, at der igen tilbydes skolemad. Bestyrelsen 

drøfter muligheden for at finde en ny leverandør – f.eks. 

skolemad.nu/Christians Madhus. Det undersøges hvad 

erfaringerne er med skolemad.nu på Vestermarksskolen 

(ledelsen). 

Martin undersøger, hvad om Christians Madhus kan levere på 

bestilling. 

 

Eleverne ønsker at benytte biblioteket i 10 frikvarteret. Da vi er 

udeskole og har brug for at alle elever får frisk luft afvises dette. 

 

Elevrådet ønsker samtidig, at det kommer flere gårdvagter ude. 

Der er minimum en gårdvagter pr årgang. Gårdvagterne placerer 

sig i bestemte områder, hvor de børn, som de er ansvarlig for, 

primært, holder deres pauser. Gårdvagterne har gule veste på, så 

det er nemt at se, hvem der er gårdvagt. Gårdvagterne er der for 

børnene og er aktive i forhold til børnene. Gårdvagtersrollen 

drøftes ofte som et tilbage vendende punkt på de ugentlige 

teammøder på alle årgange.  

 

På mellemtrinnet er der i deres grupperum foran biblioteket 

blevet etableret garderober til mellemtrinnets elever. Dette 

skyldes en henstilling fra brandmyndighederne. Rummet kan til 

trods for anvendelse til garderobe fortsat bruges som 

gruppe/arbejdsrum. Ledelsen undersøger muligheden for 

brandsikre, opklappelige borde på gangene, hvor eleverne kan 

lave gruppearbejde.  



 

 

 

Muligheden for at opsætte arbejdsborde som sidder fast på 

væggen og kan slås op og ned drøftes. 



 

 

Kl. 17.40-18.00 Pkt. 3. 

Princip for anvendelse af 

elektroniske enheder på 

Tved Skole 

Drøftelse og beslutning Princip tilrettes ikke yderligere og godkendes og kan findes på 

skolens hjemmeside. 

Der besluttes, at princippet bliver rullet ud i forbindelse med 

oplæg om digital dannelse d. 22 marts (temamøde om Digital 

Dannelse, forældreskriv etc.). Dette temamøde afholdes i stedet 

for det planlagte oplæg om samme tema til årsmødet den 2.2.23. 

TF laver skrivelse og oplæg til forældre, hvor skrivelsen inkl. 

indbydelse til temadagen sendes til alle forældres indbakke på 

Aula og lægges i oversigten på Aula.  

18.00 – 18.05 Mad, tak til elevråd & 

frisk kaffe 

  



 

 

18.05-18.15 Pkt. 4. 

Årsmødet 

Evaluering Nye kontaktpersoner for årgangene blev præsenteret på 

årsmødet:  

0. årgang - Marlene 

1. årgang - Karen  

2. årgang - Kenneth 

3. årgang - Vinni 

4. årgang - Heidi 

5. årgang - Rasmus 

6. årgang – Michael 

Drøftelse af muligheder for at få flere til at komme til årsmødet. 

Følgende var op til drøftelse og aftale om at tage det op i 

forbindelse med næste års planlægning af årsmødet. 

- Kunne man være mere på forkant med PR, måske 

allerede tidligt i foråret? Mere synlighed på skolen med 

plakater og sende indbydelsen direkte til forældrenes 

indbakke på Aula etc. 

- Kunne man være mere på forkant med oplægsholder? 

- Karen kontakter allerede nu Skole og Forældre i forhold 

til at få lederen af forældrerådgivningen til at holde et 

foredrag om fx skoleværing og angst til næste årsmøde, 

der som altid bliver holdt den første onsdag i februar, 

dvs. den 07.02.24.  



 

 

kl. 18.15-18.45 Pkt. 5. 

Tilsyn med Princip for 

kontaktforældre 

Drøftelse og beslutte. Velkomstfolderen, som blev præsenteret for alle kontaktforældre 

til mødet med SB før årsmødet, skal rettes til af Karen ud fra de 

kommentarer, der kom frem på mødet. Karen sender den ud til 

SB, som godkender den, hvorefter den lægges på hjemmesiden 

og sendes til alle kontaktforældre. Skabelonen kan herefter 

individuelt rettes til af kontaktforældrerådene og bruges til at 

byde nye elever og forældre velkommen.  

Princippet tilrettes i forhold til punktet ”anvendelse”, hvor det 

besluttes, at der fra opstart i 0. klasse efter sommerferien 2023, 

kun oprettes årgangskontaktforældreråd. Eksisterende 

kontaktforældreråd forbliver som nu.  Princippet er godkendt og 

kan findes på skolens hjemmeside. 



 

 

kl. 18.45-19.00 Pkt. 6 

Tilsyn med Mad- og 

måltidspolitikken på Tved 

Skole 

Drøftelse  Mad og måltidspolitikken drøftes med udgangspunkt i de 

tilbagemeldinger, der var fra kontaktforældrene til mødet før 

årsmødet 02.02.23. SB beslutter, at fødselsdage bliver en særlig 

lejlighed med virkning fra efter sommerferien 2023, således alle 

børn får samme muligheder i samme skoleår. Politikken vil blive 

endelig tilrettet på kommende SB-møde og kan herefter findes 

på skolens hjemmeside.  



 

 

Kl. 19.00-19.10 Pkt. 7 

Nyt fra personalet   

Orientering og drøftelse JC 

Personel i SFO mener at alt går godt i SFO`en. De nye ansatte 

Sara og Rasmus er kommet godt i gang i SFO`ens daglig rutiner 

m.m. 

I uge 9/10 får alle børn lov til at være med i produktion af vores 

børnekunstværk til det store "Svendborg Kommunes Årlige 

Børnekunstudstilling"  

I år holdes udstillingen i SAK Kunstbygning/Svendborg 13. Maj 

- 3. juni.  

Titlen/Emnet for årets udstillingen er `RUMREJSEN` 

Der er som sædvanlig frit valg til hvad børnene vil fremstille, 

men i år er der krav at deres kunstværker skal inddrages 

elementer af `Genbrugs materialer` 

Nogle af børnene er allerede i gang med vores kunstværk.." Et 

stort rumskib hvor et barn kan sidde ind i og kikke ud i 

Universet", hvor vi bla. bruger mange af stoffet vi har hentet 

hjem til vores meget populær skrammel værksted fra "ReMida 

Center Odense". Kreativt, genbrug af overskuds materialer, som 

Tved skole er aktivt medlem af. 

Vi kommer med mere info om aktivitets forløb m.m. i løbet af 

processen. 

MS: 

Vi har i dag haft en rigtig god fastelavnsfest på skolen (22.02). 

Der er glade udklædte børn og en rigtig god stemning. 

Ellers ser vi frem til at hilse på vores nye skoleleder(det fylder 

meget i os). 

Indtil vedkommende kommer "rykker vi sammen i bussen" og 

hjælper der, hvor vi kan. 



 

 

kl. 19.10 - 19.20 Pkt. 8 

Nyt fra ledelsen 

   

 Orientering og drøftelse. Vi løber stærkt pt i ledelsen og kan virkelig godt mærke at tre er 

blevet til to. Vi er så småt begyndt at tage fat i skoleåret 2023-

2024 mht. nye klasseteam og fagfordelingssnak. Vi glæder os 

over, at der er så stor interesse for stillingen som skoleleder og at 

der er udsigt til at vi, med kvalificerede ansøgere, kan holde 

tidsplanen.  

Skolen, pt mellemtrin, har stor fokus på at få lavet indsatser mod 

grimt sprogbrug blandt elever og overfor personalet. Herunder at 

skabe et endnu mere trygt undervisningsmiljø for alle, der har 

sin daglige gang på skolen. Der vil snart blive meldt en 

”tryghedsplan” ud for forældrene på mellemtrin, så alle kan 

spille med ind i indsatsen.  

Vi har fået en ny familie fra Congo med tre elever til skolen. 

0.,3. og 6. klasse (læs opslag fra Marlene på Aula) Det er en stor 

opgave for alle.  

Der henvises ligeledes til Nyhedsbrev feb. 2023 



 

 

Kl. 19.20 – 19.30 Pkt. 9 

Evt.  

 Huskepunkter til kommende SB-møder 

- Skolebestyrelsen ønsker at få adgang til Rambølls rapport om 

evaluering af Mangfoldige læringsmiljøer, når den kommer i 

foråret.  

- Drøftelse/orientering af meddelelsesbog og 

skoleudviklingssamtaler 

- Det anderkendende børnesyn på Tved Skole, hvordan arbejder 

vi videre med den sidste SBs tema “Skole uden Skældud”?  

- Opfølgning på læringsmiljøvurderingen, jf. SB-møde 14.09.22 

- handleplaner og fokuspunkter - et for indskolingen/et for 

mellemtrinnet + et fokuspkt. i hver klasse.  

- Opfølgning på henvendelse om SFO jf. SB-møde 06.10.22 - 

hvordan går det? Kan eleverne trykke sig ind i skoletiden? ML 

skulle undersøge dette. 

- Tveds Uderum, status 

- Evaluering prøveperioden med tidlig fri om fredagen, herunder 

SBs og kommunalbestyrelsens beslutning om fastholdelse af 

dette tiltag (inden sommerferien) 

   

 

 

 

 

-  Princip for ordensregler/samværsregler   

- Princip for overgang mellem Tved Skole og Nymarkskolen 

- Drøftelse af SFO-ferieplanlægning/-lukning (SB-møde 

14.06.22) 

 



 

 

 

 

 

 

Skolebestyrelsesmøder 2022-2023 

15. august kl. 17-19.30 

14. september kl. 17-19.30 

6. oktober kl. 17-19.30 

10. november kl. 17-19.30 

12. december kl. 17-20 

17. januar kl. 17-19.30 

22. februar kl. 17-19.30 

16. marts kl. 17-19.30 

17. april kl. 17-19.30 

16. maj kl. 17-19.30 

14. juni kl. 17-20 

 

Dialogmøder med Børne- og Ungeudvalget 

22. 

august kl. 17-19 på Vestermarksskolen 

16. 

november kl. 17-19 på Skårup Skole 

 

Kursus 

for nye skolebestyrelser 

23. 

februar kl. 18-21. 


